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Spørgsmål 

Kan ministeren oplyse, hvad det koster ekstra i renter på de skatter, der udbetales senere 

til boligejerne, som følge af udskydelsen af ejendomsvurderingerne? 

 

Svar 

Boligejere, der har betalt skat af en for høj vurdering siden 2011, får pengene tilbage med 

en fast rente på 6,2 pct. pr. påbegyndt kalenderår. Tilbagebetalingen sker i takt med ud-

sendelse af de nye vurderinger. Det har hidtil været forudsat, at de første vurderinger 

kunne udsendes inden udgangen af 2020.  

 

Udviklings- og Forenklingsstyrelsen har oplyst Skatteministeriet om, at der er konstateret 

nye udfordringer med udviklingen af det nye ejendomsvurderingssystem, så de første vur-

deringer forventes at blive sendt ud omkring sommeren næste år, og ikke ved udgangen 

af 2020 som hidtil forudsat. Der er tale om en foreløbig og usikker vurdering, og der ud-

arbejdes et mere præcist skøn som led i en ekstern trykprøvning af ejendomsvurderings-

projektet.  

 

Der er derfor ikke for nuværende grundlag for at antage, at forsinkelsen medfører en væ-

sentlig udskydelse af tilbagebetalingen for et stort antal boligejere. Dermed ventes forsin-

kelsen heller ikke at medføre en væsentlig forøgelse af rentetilskrivningen, og det skønnes 

fortsat, at der skal tilbagebetales ca. 13 mia. kr. (2020-niveau) til boligejerne inkl. rente. 
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